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Písemná interpelace poslance Ivana Bartoše na ministra financí ve věci využití finančních prostředků
určených na povodně v roce 2024

Vážený pane ministře,

v souladu s ustanovením čl. 53 odst. 1 Ústavy České republiky a § 110 a násl. zákona č. 90/1995 Sb., o
jednacím řádu Poslanecké sněmovny, se na Vás jako poslanec zvolený za Piráty obracím ve věci využití
finančních prostředků určených na povodně v roce 2024.

V souvislosti s informacemi, které byly zveřejněny Ministerstvem financí a v médiích (např. článek na
portálu Novinky.cz s názvem Analytici: Bez povodní by vláda schodek rozpočtu nedodržela), tiskovou
zprávou Ministerstva financí z ledna 2025 o plnění státního rozpočtu (Pokladní plnění SR) a tabulkou
čerpání prostředků VRR na povodně, bych Vás rád požádal o podrobné vysvětlení způsobu využití
prostředků, které byly v roce 2024 určeny na zvládání následků povodní. Podle uvedených zdrojů
povodně sehrály významnou roli při splnění rozpočtových cílů vlády.

Podle dat, které zveřejnilo Ministerstvo financí, bylo v roce 2024 čerpáno pouze 15,4 miliard korun.
Finanční prostředky na povodně byly výrazně čerpány na dávky pomoci v hmotné nouzi (0,6 mld. Kč),
dotace SFŽP - realizace výzev na pomoc domácnostem a obnovu infrastruktury (2,7 mld. Kč), významná
část směřovala na dotace SFDI - dopravní infrastrukturu ve vlastnictví státu (5,5 mld. Kč) a na obnovu
majetku po povodních v působnosti Ministerstva pro místní rozvoj (2 mld. Kč). Další prostředky byly
určeny na zmírnění škod na státním vodohospodářském majetku a lesích (1,3 mld. Kč), podporu
zaměstnanosti (0,2 mld. Kč), likvidaci následků povodní v oblasti sportu (0,6 mld. Kč) a dotace
Olomouckému a Moravskoslezskému kraji (celkem 1,06 mld. Kč).

Avšak zbývá 14,6 mld. Kč, které nebyly v roce 2024 využity na povodně.
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Můj dotaz se zaměřuje na několik klíčových oblastí:

1. Transparentnost: Jakým způsobem byly prostředky evidovány a distribuovány na jednotlivé
postižené oblasti? Bylo 14,6 mld. Kč, které nebyly plně využity, alokováno na konkrétní účely?

2. Efektivita: Byly finanční prostředky využity výhradně na zmírnění povodňových škod, nebo byly
využity také na jiné účely, které přispěly k dosažení rozpočtových cílů?

3. Kontrola: Jaké kroky byly podniknuty k zajištění, aby tyto prostředky nebyly zneužity, a jak
probíhá jejich kontrola?

4. Nevyužité prostředky: Jakým způsobem plánuje Ministerstvo financí pracovat s prostředky,
které v roce 2024 nebyly čerpány spolu s prostředky, které vláda přidala do rozpočtu na rok
2025? Sníží se o ně státní dluh, nebo máme očekávat vyšší výdaje v roce 2025?

Vzhledem k závažnosti této problematiky a důležitosti důvěry občanů ve správu státních financí Vás
žádám o podrobné a konkrétní odpovědi na uvedené otázky.

Děkuji Vám za spolupráci a očekávám Vaši odpověď.

S úctou

PhDr. Ivan Bartoš, Ph.D.
poslanec Parlamentu ČR

Doručovat na ivan.bartos@pirati.cz nebo do datové schránky b2i4r6j

Podle § 18 odst. 2 zákona č. 300/2008 Sb., o elektronických úkonech a autorizované konverzi dokumentů,
ve znění pozdějších předpisů, má úkon učiněný pověřenou osobou prostřednictvím datové schránky stejné
účinky jako úkon učiněný písemně a podepsaný.
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